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Republika e Kosovs 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly  

V Saziv 

Prolećno  zasedanje 

Komisija za zakonodavstvo,  mandate,   

imunitete, Poslovnik Skupštine i nadgledanje   

Agencije protiv korupcije 

Sednica  br. 26 

Priština, 02.05.2018. godine, u 13:00 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-204 

 

ZAPISNIK  

 

Sednici su prisustvovali: Albulena Haxhiu, Hajdar Beqa, Bahrim Shabani, Sami Kurteshi, 

Arben Gashi, Korab Sejdiu, Igor  Simić, Nezir Çoçaj i Shkumbin  Demaliaj.  

 

Odsutni: Bilall Sherifi i Glauk Konjufca.  

 

Pozvani i ostali učesnici: Blerta Bejtullahu i Edita Tahiri - EUSR/EV; Shkëlqim Nuredini i 

Çlirim Nuredini - studenti Pravnog fakulteta; Luljeta Aliu-Iniciativa për Drejtësi; Valbona 

Bytyçi - Ekonomia Online; Liridon Gashi - SEEF; Alban Bajrami - Skupština Kosova; Dren 

Ajeti – Klub proizvođača; Valmira Saraçi - KTV; Besim Morina i Valon Kurtaj - Akademija 

pravde. 

                

Sednicom je predsedavala, Albulena Haxhiu, predsednica  Komisije.  

 

Od strane osoblja za podršku Komisiji: Visar Krasniqi, Mirlinda Kolgeci i Fatbardha Boletini.  

 

                                                        Dnevni red: 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih 06, 19, 29.03.2018 i 03.04.2018. godine;  

3. Razmatranje Izveštaja o radu  Akademije pravde za 2017. godinu; 

4. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije na Nacrt zakona br. 

06/L-034 o zaštiti potrošača; 

5. Diskusija o inicijativi Komisije za izradu Nacrta zakona o izmenama i dopunama 

Zakona br. 2004/32 o porodici na Kosovu; 

6. Razno. 



2 
 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen izmenama kako bi diskutovali pod tačkom razno o Nacrtu-

Poslovnika Skupštine. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednica održanih 06, 19, 29.03.2018. i 03.04.2018. godine  
 

Predsednica je konstatovala da je Komisija usvojila zapisnike sa sednica održanih 6, 19, 

29.03.2018. i 03.04.2018. godine,  bez primedbi.   

3. Razmatranje Izveštaja o radu  Akademije pravde za 2017. godinu  

 

Predsednica je predstavila za razmatranje Godišnji izveštaj o radu Akademije pravde za 2017. 

godinu i reč je dala direktoru Akademije pravde da predstavi izveštaj.   

 

Valon Kurtaj, naveo je da je jedinstvenost ove godine bilo stupanje na snagu Zakona o Akademiji 

pravde, kojim se Kosovski institut za pravosuđe transformisao u Akademiju pravde. Proces 

transformacije praćen je nizom koraka, bilo to konstituisanje novih organa ili donošenje 

normativnih akata, kako je definisano Zakonom o Akademiji pravde, kao i drugim aktivnostima 

vezanim za funkcionisanje institucije u celini. U svom mandatu, osim što se bavi obukom sudija i 

tužilaca, kao i administrativnim osobljem sudova i tužilaštva, Zakonom o Akademiji pravde ima 

nadležnost da obavlja obuku za slobodne profesije, uključujući izvršitelje, notare, stečajne 

upravnike itd. Tokom 2017. godine, Akademija pravde je imala i stalnu obuku za sudije i tužioce, 

gde je bilo uključeno 1901 osoba. Od tog broja, 1.168 bili su sudije, 340 tužilaca i 393 drugih 

učesnika, kao što su stručni saradnici, administrativno osoblje sudova i tužilaštva, advokati, 

službenici Kosovske policije, Služba probacije, Carina, Poreska administracija itd. Od ovih 

učesnika, 1657 su bili Albanci, 244 predstavnici manjina. Prema rodnoj strukturi, 1172 učesnika 

bilo je muškaraca i 729 žena. Takođe, 2017. godine, na Akademiji pravde, početnu obuku je 

pohađala tek imenovana šesta generacija sudija i državnih tužilaca. Obuka je održana odvojeno za 

sudije i državne tužioce. Korisnici ove obuke bili su 16 državnih tužilaca, od kojih su 5 bile žene i 

11 muškaraca i 49 tek imenovanih sudija, od kojih su 11 bile žene i 38 muškaraca. Takođe, važna 

komponenta za profesionalni razvoj pravosudnog sistema je Program za istraživanje i publikacije, 

koji je vršio istraživanja, publikacije i analize, istovremeno u okviru ovog sektora, deluje i 

Biblioteka Akademije, u elektronskoj i fizičkoj formi, koju mogu da koriste sudije i tužioce u 

celini. Prema aplikaciji “Google Analytics”, koja može generisati podatke, u 2016. godini bilo je 

1870 korisnika, dok je 2017. godine bilo 6767. Akademija pravde ima u funkciji platformu za 

učenje na daljini (e-learnig), koja preko razvijenih modula ispunjava zahteve i potrebe za obuku 

sudija, tužilaca, u sledećim kursevima obuke: Pravda za decu; posredovanje, civilni i krivični 

aspekat; pravni engleski jezik za tek imenovane tužioce, informaciona tehnologija za tek 

imenovane tužioce; upravljanje stresom za tek imenovane tužioce i tehnologija za administrativno 

osoblje sudova i tužilaštva. Treba napomenuti da Akademija organizuje i obuke za trenere. U 

međuvremenu, u Akademiji funkcioniše i Departman za administraciju i finansije, gde su 
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obuhvaćeni  ljudski resursi, finansije, javne nabavke, informaciona tehnologija i logistika. Što se 

tiče budžeta, kao glavne kategorije, imamo sledeće ekonomske kategorije, plate i dnevnice, roba i 

usluge, komunalni troškovi i kapitalni troškovi. U kategoriji plate i dnevnice, bilo je 204.383,99 

evra, što je i početni budžet. Za robu i usluge, budžet je iznosio 430.000,00 evra, gde je  55,428 

evra bilo smanjenje budžeta, dok je završni budžet bio potrošen u iznosu od 374,571.95 evra. 

Komunalni troškovi su bili 10,258.42 evra, od 14.500,00 €, koliko je bilo planirano. Zatim, g. 

Kurtaj je rekao da su takođe realizovane donacije, gde je Akademija pravde dobila donacije od  

Saveta Evrope, GIZ-a, UNDP-a, Ambasade SAD-a, itd. Kao izazovi Akademije pravde navedeni 

su: reforma pravnog obrazovanja i transformacija KIP-a u Akademiji pravde, obezbeđivanje  

budžeta prema određenim planiranjima u programima obuke, izrada i sprovođenje  programa 

obuke u cilju podrške reformama pravosudnog i tužilačkog sistema, nedostatak zgrade Akademije, 

koordinacija učešća sudija i tužilaca u kontinuiranoj obuci, koordinacija različitih programa sa 

donatorima, organizacija programa razmene, nedovoljan broj osoblja, prema odobrenom stručnom 

broju i odlazak osoblja itd. Dok kao preporuke, naglašene su: dodela zemljišta i budžeta za 

izgradnju zgrade Akademije, izdvajanje budžeta prema budžetskom zahtevu dostavljen 

Ministarstvu finansija, povećanje  broja zaposlenih u ispunjavanju svog mandata i priznavanje 

sličnog statusa zaposlenih u Akademiji, sa zaposlenima u pravosudnom sistemu. 

Korab Sejdiu, istakao je da je u prošlogodišnjem izveštaju izazov bio zapošljavanje pravnih 

službenika. U vezi s tim pitao je: Da li su zaposleni ovi pravni službenici? Takođe, koji pristup 

imate da procenite potrebe obuke za pravosuđe, dakle koja je potreba za obuku i koliko imate 

kapaciteta da ispunite ove potrebe iz svih oblasti, bilo da je to krivična, civilna ili administrativna 

oblast?  

Predsednica je naglasila činjenicu da se prošle godine, u ime Komisije, obratila Ministarstvu za 

javnu administraciju u vezi sa objektom koji imate na raspolaganju pod kirijom, a umesto da se 

ta sredstva koriste za druge svrhe, primorani ste da platite veliki iznos za objekat koji koristite. 

Zahtevala sam da ukoliko nema budžeta za izgradnju novog objekta, da se dodeli javni objekat 

za Akademiju pravde. Ali rečeno mi je da trenutno nema slobodnog objekta, ali radi se na tome 

da se izgradi novi objekat. Zabrinutost gđe. Haxhiu  bila je u vezi stalne obuke, jer se obuka ne 

pohađa, kako je to predviđeno zakonom, tvrdeći da je data kao preporuka i u Izveštaju o zemlji, 

jer se zahteva stalna obuka za sudije, tužioce, u skladu sa važećim zakonodavstvom. Takođe, 

druga zabrinutost gđe. Haxhiu  odnosi se na pristup sudija i tužioca u vezi sa nasiljem u porodici, 

kao i pravnim paketom o nasledstvu ili Zakonom o porodici, jer naš patrijarhalni način 

razmišljanja dominira čak i kod sudija i tužioca, koji svesno diskriminiraju devojke i žene, u 

odnosu na njihova prava, stoga važno je da se održavaju posebne stalne obuke za ove slučajeve. 

Da li možete da nam kažete koliki je budžet i da li je dovoljan da obavljate svoje dužnosti, kako 

je definisano važećim zakonodavstvom i šta se desilo sa integrisanim sudijama koji su nedavno 

regrutovani za severni deo, da li su pohađali početnu ili stalnu obuku na Akademiji pravde? Kada 

sudije i tužioci završe ove obuke, da li polažu neki ispit, u okviru Akademije pravde ili SSK-a ili 

TSK-a ima tu nadležnost i koje mere se mogu preduzeti ako nisu položili ispit? 

 

 

Sami Kurteshi,  pitao je: Ko ima pristup elektronskoj biblioteci i da li je otvorena ili je 

zatvorena za određene krugove funkcija ljudi? Ko održava obuke i koje profile imaju te osobe, 
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ko ih bira? Ko je kategorije sudija i tužilaca treba da pohađaju obuke? U nastavku, g. Kurteshi je 

dodao da presude na svim nivoima, nijedan sudija ne bavi se principom proporcionalnosti, 

tvrdeći da rešenje o zakonskim sankcijama treba da sadrži princip proporcionalnosti, jer je to 

jedan od glavnih principa Ustava. Na kraju, g. Kurteshi je pitao: Da li imate ugovore o radu sa 

tačnim opisom rada, jer postoje ugovor o radu sa opštim opisima. 

 

Hajdar Beqa,  istakao je da su uglavnom izazovi iz prošle godine, koje smo čuli i u izveštaju 

2016. godine, ali me interesuje da znam koliko su profesionalni treneri za sudije i tužioce i kojim 

procedurama se angažuju? Preporuke od prošle godine Kancelarije revizora, očigledno je da nisu 

sprovedene, posebno obuhvat pozicija sa vršiocima dužnosti, opis imenovanja sa 

odgovornostima ili ima više vršioca dužnosti nego što dozvoljava dotični zakon. Da li ste 

preduzeli konkretne korake da povećate broj osoblja, dok ste dugo vremena bili na položaju 

vršioca dužnosti? Takođe, u raspodeli budžeta, da li ste imali bilo kakvu konkretnu analizu i za 

objekat, da li ste napravili bilo kakvu studiju izvodljivosti? Takođe, da li ste dostavili budžetski 

zahtev Ministarstvu finansija za dodelu budžeta? Na kraju je rekao da ih Komisija podržava, ali 

treba da postoji konkretna analiza onoga što se zahteva u vezi izgradnje objekta. 

 

Shkumbin Demaliaj, naveo je da u Radnoj grupi smo u fazi razmatranja Nacrta zakonika o 

pravdi maloletnika. S tim u vezi pitao je: Da li postoje obuke za specijalizovane sudije za 

maloletnike? 

 

Nezir Çoçaj, rekao je da se treba pozdraviti povećanje broja korisnika elektronske biblioteke. 

Takođe, g. Çoçaj je pitao: Kroz učenje na daljini mogu li biti dostupne obuke od drugih 

organizacija koje deluju i  koje imaju iskustva u oblasti pravosuđa, jer to može biti nešto dobro u 

savremenom trendu? Koliki je broj tužilaca i sudija koji rade kao profesori na univerzitetu, 

tvrdeći da ima puno policajaca, tužilaca i sudija koji rade na univerzitetima i ne znam da li ima u 

nekoj državi tako veliki procenat, da li vam pomažu svojim profesionalizmom, s obzirom da rade 

sa studentima, postdiplomskim studijama? U međuvremenu, da li ih imate u vidu, s obzirom da 

imaju iskustva u obuci, predavanju i da li pomažu Akademiji i koliko ih ima? Zatim  je rekao da 

je pristup sadašnjeg ministra pravde veoma pozitivan pristup institucijama koje se bave 

pravosudnim sistemom u pogledu povećanja budžeta za ove institucije. I mi kao Komisija učinili 

smo sve napore da povećamo budžet institucija koje izveštavaju Komisiji, kako bi i rešavanje 

problema bilo lakše. Na kraju, g. Çoçaj je pitao: Da li je veoma neophodno što se zahteva  da se 

razviju regularne aktivnosti, kao što je predviđeno  Godišnjim planom rada Akademije pravde, sa 

osobljem za podršku koje imate? 

 

Valon Kurtaj, naveo je da u okviru povećanja broja osoblja, predvideli smo i pravne službenike, 

jer postoji nedostatak. Što se tiče potreba za obukom, Akademija pravde ima godišnji program 

obuke, naglašavajući da za ovu godinu razvijamo ideju da imamo okvirni program za naredni 

trogodišnji paket sa određenim specifikacijama. Akademija pravde prikuplja potrebe za sudije, 

tužioce, razne institucije, donatore, razne organizacije, projektima koje podnose Akademiji, kao 

što su OEBS, UNICEF za decu, predstavnici Evropskog suda za ljudska prava i mnoge druge 

projekte. Sve ove zahteve razmatramo, gde se formira komisija, koja profesionalno izrađuje 

program obuke, pri čemu na zahtev sudija, tužilaca i zahteva koji proizilaze iz različitih akata, 

naša Republika ima obaveze za obuke iz određenih oblasti. Sve se to uzima u obzir i na kraju 

pripremamo jednogodišnji program obuke. 
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Korab Sejdiu je pitao: Da li postoji mogućnost da Akademija pravde vrši spoljne procene? 

Dakle, ne samo ono što sudije zahtevaju, tamo gde postoje potrebe, jer ponekad sudije ne mogu 

videti stagnaciju koju mogu imati, s posebnim naglaskom na način na koji određuju, formulišu 

sudska rešenja. 

 

Valon Kurtaj,  istakao je da Akademija ocenjuje zahteve ne samo na osnovu zahteva sudija već 

i na osnovu potreba koje su se pojavile u izradi i pravnom pisanju, gde je Akademija u saradnji 

sa Ambasadom SAD-a razvila modul, ali i pisani vodič i pravno obrazloženje. Što se tiče pitanja 

obraćanja sudu, u praksi Evropskog suda za ljudska prava, kao Akademija pravde, u programu 

obuke, imamo obuke prema praksi Evropskog suda za ljudska prava. Istovremeno održane su i 

obuke sa OEBS-om i drugim akterima koji su nam pomogli u tome kako da pristupimo arhivama 

tih sudova putem njihove veb stranice i kako lakše možemo pronaći odluke. 

Takođe, g. Kurtaj je govorio i o poseti Evropskom sudu za ljudska prava sa grupom sudija i 

tužilaca, a istovremeno su imali mogućnost da vide kako se tamo održava suđenje kako bi se 

izgradili kapaciteti za sudije i tužioce da imaju koristi od prakse Evropskog suda za ljudska 

prava, ali istovremeno da pristupe rešenjima, pozivajući se na ova rešenja. Dok je u vezi objekta 

Akademije pravde, rekao da je parcela dodeljena od strane Ministarstva za javnu administraciju, 

gde su nam omogućili da se bez ikakvih troškova pripreme projekat ili plan zgrade, koji je u fazi 

završetka od strane MJA-a. 

 

Što se tiče obuke sudija i tužilaca,  imamo aktivno učešće, ali postoji zabrinutost da možda neki 

zbog  opterećenja na poslu nisu imale prilike da pohađaju obuku. Međutim, od ove godine će se 

pristup ovoj oblasti promeniti, jer u saradnji sa Sudskim savetom Kosova i Tužilačkim savetom 

Kosova stupio je na snagu njihov Pravilnik za obaveznu obuku, što nije kaznena disciplinska 

mera, ali ima za cilj povećanje kapaciteta sudija i tužilaca. Od sledeće godine 20% obavezne 

obuke biće posvećeno Etičkom kodeksu za sudije i tužioce. Takođe, Akademija je posvetila 

posebnu pažnju obuci o nasilju u porodici i stručnoj pripremi sudija i tužilaca. Takođe, i za 

pitanje nasledstva, kao civilno pitanje u Civilnom postupku, imamo obuke vezane za ovo pitanje 

i stalno se održavaju. 

 

Predsednica je rekla da takva obuka treba da se poveća i trebate imati oštriji pristup u odnosu na 

ove slučajeve zbog činjenice da se Akademija bavi takvim obukama, jer se to ne odražava na rad 

sudija i tužilaca. Takođe je naglasila da imamo brojne slučajeve kako se tretiraju slučajevi nasilja 

u porodici sa posebnim naglaskom na slučajeve fizičkog nasilja nad ženama koji se završavaju 

čak i ubistvom, tvrdeći da postoje slučajevi kada sam sudija govori ženi da je bolje da se  

odrekne bogatstva, jer je sramota da žene i devojke uzmu nasledstvo, tako da treba da se prida 

veći značaj ovim obukama.  

 

Arben Gashi, pitao je: Kako se vrši izbor trenera i koji je proces obuke za trenere? Trener da li 

je pripremljen sa obukom i kakvu  akademsku i praktičnu spremu ima? 

 

Valon Kurtaj,  pojasnio je način izbora trenera, gde su unutrašnjim pravilnikom definisani 

kriterijumi i uslovi za trenere. Treneri se prijavljuju za određene teme, gde se sastaje komisija, 

koja razmatra dostavljena dokumenta, gde se zatim poziva na program Saveta Akademije pravde, 

i na kraju, Savet daje poslednju reč za listu trenera. Na kraju, priprema se konačna lista sa 

trenerima određenih sfera, gde među trenerima imamo sudije, tužioce, univerzitetske akademike 

i profesore. Tu su i sudije i tužioci, koji su istovremeno i profesori na privatnim univerzitetima. 

Takođe imamo stručnjake u određenim oblastima, na primer imamo i iz Ministarstva, Finansijske 
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inteligencije, koji u svojoj sferi daju svoj doprinos. Takođe imamo i angažovane profesore koji 

učestvuju u obuci i ne pripadaju profesionalnoj sudskoj i tužilačkoj sferi, kao što je upravljanje 

stresom i druge oblasti. Što se tiče obuke  za trenere, održavamo obuke za sve ove sfere, posebno 

u oblasti tehnologije nastave za odrasle. Što se tiče budžeta, moramo pripremiti analizu koliko 

budžeta nam je potrebno, a zatim ćemo se obratiti zahtevom  Ministarstvu finansija. Prema 

zakonu, tek imenovane sudije i tužioci, nakon završetka prve 12-mesečne obuke, polažu konačni 

test i na osnovu rezultata tog testiranja, dobiće predmet ili ne. Ako ne uspeju u testu, zakon 

predviđa da se ponovo vrate na obuku u periodu od 6 meseci i u nekim određenim oblastima gde 

zaostaju da povećaju svoj kapacitet kako bi im se poverili predmeti. Dok, elektronska biblioteka 

je u službi sudija i tužilaca, ali i osoblja unutar sudova i tužilaštva. 

 

Arben Gashi, pitao je o mogućnosti proširenja pristupa elektronskoj biblioteci i da pitanje 

pripreme i sertifikacije pravosudnog ispita pređe u okviru Akademije ili da bude nezavisan. 

Takođe, pristup elektronskoj biblioteci, smatrate li da bi bilo bolje da i drugi pravnici, kao što su  

izvršitelji, posrednici, advokati, putem mesečnog ili godišnjeg plaćanja, imaju pristup, jer to 

može generirati prihode za vas, a istovremeno proširuje opseg ljudi koji mogu imati pristup 

literaturi. 

 

Valon Kurtaj,  rekao je da postoje strane zemlje koje održavaju pravosudni ispit u okviru 

Akademije pravde, ali postoje i organizacije da sudije i tužitelji koji direktno idu na Akademiju 

pravde. Na osnovu osoblja koje imamo i na osnovu rada koji obavljamo već godinama u toj 

instituciji, Akademija ima kapacitet da organizuje pravosudni ispit i ne vidim nikakav  problem. 

Što se tiče platforme “e-learning” novim zakonom predstoje i notari, privatni izvršitelji, ze ne 

verujem da postoji problem, te iako bude solidarna isplata, daje se jedan pasvord i rešava se 

pristup. Akademija nastavlja sa trenerima specijalnih stručnih oblasti za osnovni nivo, a mi ćemo 

obaviti proces izbora.   

 

Arben Gaši upitao je je: dali li se prema optuženima u proceduri primenjuje sigurnosna mera, jer 

moguće je da se ljudi vode u zatvorima bez zakonske osnove, a zna se da to skupo košta? 

 

Valon Kurtaj kaza je da Pravosudna akademija pokriva ovu oblast svojim programima, te i mi 

smo nastojali da ga pokrivamo što više odlukama Evropskog suda ljudskih prava, kako bi smo 

postali zaštitnici ljudskih prava, naročito pritvor kao najosetljiviju fazu optuženih po pitamnju 

osnovnih ljudskih sloboda i individualnih prava, a i Briselskim sporazumom je ostvarena 

integracija sudija i tužilaca, nakon čega smo kao Akademija odmah održali 10 vrsta osnovnih 

obuka za sve sudije i tužioce srpske nacionalnosti na Kosovu, krivične i civilne oblasti sudstva, u 

okviru programa a koje se razlikuju od onih koje se zakonom predviđaju. Naime mi kao 

akdemija postupamo prema zahtevima KSS i KTS ali ne možemo naložiti ko će u obukama. 

Naime preko obuka upoznajemo kandidate sa promenama u pravosudnom sistemu, a koje su 

pohađale integrisane sudije i tužioci.  Što se tiče revizijskih preporuka, deo njih je realizovano, a 

deo je još u fazi ispunjenja. Dakle Pravosudna akademija zajedno sa Regulativnom komisijom, 

formiranom od Upravnog odbora  Akademije u izradi smo internog pravilnika u skladu sa 

Zakonom kako bi smo ispunili kriterije opisa i imenovanja radnih mesta i radnika, kao i 

usaglašavanje akata imenovanja sa radnim zadacima, t.j opisom, a to je sve rađeno nakon 

revizije, a ove godine revizor nije dao preporuke. Po pitanje dečjeg pravosuđa, održali smo 
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obuke u toj oblasti u okviru aktuelnih izmena u Novom krivičnom zakoniku, ispitujemo i naš 

modul obuke. Što se tiče platforme “e-learning” i na osnovu poseta realizovanih o saradnji kao 

pravosudna akademija napredujemo u odnosu na srodne akademije regiona, naročito po pitanju 

korišćenja funkcionalnog programa. Međutim, u ovom programu poseban izazov predstavlja 

nam prevod, koji pokušavamo da pokrivamo pomoću donatora.    

 

Sami Kurteši kazao je da ni u jednoj odluci Kosovskih sudova nema obrazloženja zasnivana na 

odlukama Evropskog suda za ljudska prava, niti zasnovanost na načelo proporcionalnosti, a zna 

se da je to osnova sudskih odluka, koje se na Kosovu ne poštuje. 

 

Valon Kurtaj informisao je o administrativnoj reformi u Republici Kosovo, i dodao je da je video 

da će pojedine nezavisne institucije koje izveštavaju skupštini biti ugašene ili transformisane kao 

deo sektora izvršne vlasti, poput Pravosudne akademije.  

 

Predsedavajuća je izrazila njenu nesaglasnost sa tendencijom da se Pravosudna akademija gasi, 

ili pak fuzionira u okviru Ministarstva pravde ili vlade, za šta je ona kazala da je neophodna šira 

rasprava, jer pravosudni ispit mora biti položen na Pravosudnu akademiju završila ona.     

 

Nakon glasanja, predsedavajuća je konstatovala da je komisija sa sedam glasova “za”, i jedan 

“uzdržani” glas donela 

 

P r e p o r u k u 

Preporučuje se usvajanje Godišnjeg izveštaja o radu Pravosudne akademije za 2017. godinu. 

 

4. Razmatranje izveštaja sa preporukama funkcionalne komisije na Nacrt zakona o zaštiti 

potrošača, br. 06/L-034. 

 

Predsedavajuća je dala na razmatranje izveštaj sa amandmanima funkcionalne komisije na Nacrt 

zakona o zaštiti potrošača, br. 06/L-034, i dodala je da je funkcionalna komisija pripremila 

ukupno 38 amandmana od kojih su nekoliko njih tehničke i jezičke prirode, ali d anije uočila 

nijednog diskutabilnog, i molila ostale članove komisije da se izjasne o njima.    

 

Sami Kurteši je imao glavnu primedbu da se usluge jane uprave odnosno javnih preduzeća ne 

ulaze u njemu, poput usluge potrošačima, a Nacrt zakona veoma malo reguliše  javnu upravu i 

javna preduzeća. Problem je u tome da se za isplate u javnim preduzećima i institucijama ne daju 

fiskalni kuponi, upravo zbog ne transparentnosti što ukazuje na neodgovornost javne uprave, 

odnosno izvršne vlasti vizavi potrošača.   

 

Hajdar Beća je u svom izlaganju kazao da su amandmani funkcionalne komisije u skladu sa 

Ustavom, i pored umesne primedba gospodina Kurtešija, trebamo ga proslediti plenarnoj sednici.    
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Nakon glasanja, predsedavajuća je konstatovala da je komisija sa šest glasova “za”, i dva 

“protiv”,  odlučila da funkcionalnoj komisiji dostavlja 

 

P r e p o r u k u 

1. Nacrt zakona o zaštiti potrošača, br. 06/L-034, u skladu je sa Ustavom i važećim 

zakonima. 

2. Nacrt zakona o zaštiti potrošača, br. 06/L-034 može se procesuirati u dalju skupštinsku 

procedure razmatranja i usvajanja. 

 

5. Diskusija o komisijskoj inicijativi za izradu Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona o 

porodici br. 2004/32   

 

Predsedavajuća je predstavila komisijsku inicijativi za izradu N/zakona o izmenama i dopunama 

Zakona o porodici br. 2004/32, i molila članove komisije da iznesu njihove primedbe i sugestije.   

 

Arben Gaši je primetio da se bespotrebno u svakom zakonu ponavlja sufiks „Kosovo“, kada se 

zna da se svaki zakon primenjuje na Kosovu, i s tim u vezi sugerisao da se ubuduće to no 

ponavlja u tekstovima zakona.    

 

Predsedavajuća je dodala da je bilo diskusije i na poslednjoj sednici kada je inicijativa 

dostavljena direkciji za standardizaciju i finansijama, odnosno za budžetske implikacije, te 

prema tome ista nije u koliziji sa pravilima, niti ima budžetske implikacije, i predložila dalje 

procesuiranje predsedništvu, da bi se dobilo i mišljenje vlade. Međutim, dodala je ona, naslov 

nema nikakvog smisla jer loše zvuči, ali sa proceduralnog aspekta je nedopustiv izmena i dopuna 

Zakona. Dakle ima problema sa naslovom, ali je sadržaj najvažniji i najpotrebniji, te iz tih 

razloga zatražila je podršku članova komisije za ovaj Nacrt.   

 

Hajdar Beća je kazao je da postoji proceduralna mogućnost za izmenu naslova dok smo u fazi 

izmene i dopune, jer naime ne izmenjujemo ni naslov ni sadržaj Zakona.   

 

Na to je predsedavajuća dodala da će komisija izaći sa predlogom izmene naslova. 

 

Nakon iscrpne diskusije predsedavajuća je konstatovala da je komisija jednoglasno odlučila da 

Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona o porodici br. 2004/32, dostavlja Predsedništvu 

radi daljeg njegovog procesuiranja 

 

6. Razno 

 

A. Informacija o nacrtu poslovnika Skupštine 
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Predsedavajuća je kazala da je Poslovnik prošao na skupštini i da su rokovi njegovog 

amandmandovanja istekli. 

 

Hajdar Beća sugerisao na potrebu postizanja konsenzusa svih parlamentarnih grupa, budući da je  

potrebno 80 glasova njegovo usvajanje na skupštini, i s tim u vezi ukazao na potrebu 

usaglašavanja pojedinih amandmana i u pogledu sadržaja i u pogledu stavova.     

 

Nakon iscrpne diskusije, komisija je odlučila da Radna grupa poziva još jednom sve članove 

komisije koji su predložili amandmane (ukupno 30 amandmana) i nakon razmatranja svih 

predloženih amandmana radna grupa nastavlja rad na okončanju istih i dostavlja komisiji. 

Dakle, Radna grupa će nastaviti rad 7.5.2018. godine.   

 

Sednica  je završena u 13:55 časova. 

Zapisnik je sastavilo komisijsko pomoćno osoblje   

                                                                                                                 Predsednica komisije, 

                                                                                                                  Albulena Haxhiu 

                    ________________ 

 

 


